

Title (en)

Spacer for two layers of reinforcement mats.

Title (de)

Abstandhalter für zwei Bewehrungsmatten-Lagen.

Title (fr)

Ecarteur pour deux couches de treillis d'armatures.

Publication

**EP 0305323 A1 19890301 (DE)**

Application

**EP 88810223 A 19880406**

Priority

CH 330987 A 19870828

Abstract (en)

The spacer possesses carrying legs (1) which are arranged in a first plane and supporting legs (3) which are arranged in another plane, the two planes forming an acute angle. At the junction of the two legs, a web (5) is fastened in order to carry the upper reinforcement mat. Carrying limbs (6) with hooks (7) are arranged in the plane of the supporting legs (3) in order to receive the lower reinforcement mat. In order to increase the stability of the holder when loaded by the lower mat, the supporting legs (3) are bent inwards at the bottom, the bends (10) lying somewhat above the apex (8) of the hooks (7), as a result of which the resulting force acts on the carrying legs (1) in the direction of the bearing surface. To increase the carrying capacity of the hooks (7), the supporting legs (3) and the carrying limbs (6) are connected to one another by a strut (9). Such a spacer exhibits, with the same wire thickness, improved stability and a higher carrying capacity than previously known holders, and additionally facilitates the laying of the upper reinforcement mats. <IMAGE>

Abstract (de)

Der Abstandhalter weist Tragbeine (1), die in einer ersten Ebene angeordnet sind und Stützbeine (3), die in einer anderen Ebene angeordnet sind auf, wobei die beiden Ebenen einen spitzen Winkel bilden. An der Verbindungsstelle der beiden Beine ist ein Steg (5) befestigt, um die obere Bewehrungsmatte zu tragen. In der Ebene der Stützbeine (3) sind Tragschenkel (6) mit Haken (7) angeordnet, um die untere Bewehrungsmatte aufzunehmen. Um die Standfestigkeit des Halters bei Belastung durch die untere Matte zu erhöhen, sind die Stützbeine (3) unten nach einwärts geknickt, wobei die Knickstellen (10) etwas oberhalb der Scheitel (8) der Haken (7) liegen, wodurch die resultierende Kraft auf die Tragbeine (1) in Richtung der Auflagefläche wirkt. Zwecks Erhöhung der Tragfähigkeit der Haken (7) sind die Stützbeine (3) sowie die Tragschenkel (6) durch eine Strebe (9) miteinander verbunden. Ein solcher Abstandhalter weist bei gleicher Drahtstärke eine bessere Standfestigkeit und eine höhere Tragfähigkeit auf als vorbekannte Halter, und erleichtert ferner das Verlegen der oberen Bewehrungsmatten.

IPC 1-7

**E04C 5/18**

IPC 8 full level

**E04C 5/18** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04C 5/18** (2013.01)

Citation (search report)

- [YD] EP 0036125 A2 19810923 - ROTHSTEIN WERNER HANS [DE]
- [Y] FR 2143127 A1 19730202 - TEPALIA PATENT AMSTALT
- [A] DE 2303880 A1 19730809 - TEPALIA PATENTVERWERTUNGS ANST
- [A] FR 2372285 A1 19780623 - ARMEL [FR]
- [A] FR 2288197 A1 19760514 - ARBED [LU]
- [A] DE 1211781 B 19660303 - HERBERT AINEDTER DIPL ING, et al
- [A] FR 2288196 A1 19760514 - ARBED [LU]

Cited by

KR100687439B1; WO2008074092A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0305323 A1 19890301; EP 0305323 B1 19910605; AT E64167 T1 19910615; DE 3863147 D1 19910711; DE 8804739 U1 19880609**

DOCDB simple family (application)

**EP 88810223 A 19880406; AT 88810223 T 19880406; DE 3863147 T 19880406; DE 8804739 U 19880411**